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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE SANTS-BADAL 

 

Data: 16 de març de 2023, 18.00 h 

 

Lloc: Fundació Sierra i Fabra, C/ Carreras i Candi 80 

 

Presideixen el Consell: 

Sr. Marc Serra,    Regidor del Districte de Sants-Montjuïc 

Aida Guillén,    Gerent del Districte de Sants-Montjuïc 

Sr. Xavier Farré,  Conseller Tècnic del Districte de Sants-Montjuïc   

Sra. Àngels Boix,  Consellera del Barri de Sants-Badal  

Sr. Josep Maria Ribalta,  Vicepresident del Consell de Barri  

  

Altres consellers/es: 

Sr. Ton Martínez,   GMD ERC  

Sr. Jofre Mont,   GMD JxCAT 

Sr. David Labrador  GMD C’s 
 

Persones i entitats assistents: 

AV Badal, Brasil i la Bordeta  

Grup Gossos Rambla de Sants  

Associació Educativa XERA  

Cros Popular de Sants  

  

Tècnics/ques municipals i altres assistents: 

Ariadna Ros,  Directora de Serveis a les Persones i al Territori del Districte 

de Sants-Montjuïc  

Miquel Àngel Valdueza, Cap d’obres i llicències del Districte de Sants-Montjuïc 

Amor González,  Tècnica del barri. Serveis a les Persones i al Territori del Dis-

tricte de Sants-Montjuïc 

Mercè Aranda Cooperativa Tata Inti. Responsable Guingueta de Jocs de 

Rbla. De Sants 

GUB 

 

Total d’assistents registrats: 33 persones (15 dones i 18 homes)   

 

Ordre del dia:  

1. Informe del regidor   

2. Equipament a l’edifici de l’antiga Virutex    

3. Guingueta de Jocs dels Jardins de la Rambla de Sants   

4. Torn obert de paraules 
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1. Informe del Regidor.                                             

 

Josep Maria Ribalta, Vicepresident del Consell de Barri, dona la benvinguda a l’últim Consell  

del mandat i cedeix la paraula a Marc Serra, Regidor del Districte de Sants-Montjuïc.    

 

Marc Serra repassa l’ordre del dia i explica que a l’Informe del Regidor farà balanç del mandat i 

de les qüestions pendents.  

 

Balanç  

Recorda el mes de març de fa 3 anys: hi havia molts projectes, idees i plans de futur, però va 

arribar la pandèmia i les prioritats es van haver de concentrar en les cures de les persones amb 

situació de més vulnerabilitat. Això ha trastocat el mandat i ha canviat el calendari. De la 

pandèmia va venir una crisi econòmica, que s’ha enganxat amb la guerra d’Ucraïna a Europa i 

a l’impacte que ha tingut a la inflació, el preu dels aliments i el preu de l’energia.   

 

Inversió social 

Afirma que, malgrat la pandèmia, la crisi sanitària i la crisi econòmica, a diferència d'altres crisis 

que han patit la ciutat i el país, aquesta vegada no s’ha volgut fer retallades des del govern 

municipal. Considera que és important remarcar-ho, recordant que a la crisi del 2008 totes les 

administracions van fer retallades en Educació, Sanitat, Serveis Socials i serveis públics.  

 

Aquesta vegada, en canvi, s’han incrementat les partides destinades a la inversió social any 

rere any, gràcies a l’equip de govern i als grups de l’oposició que han facilitat l’aprovació dels 

pressupostos. Barcelona és avui la ciutat de l'Estat que més inversió social fa: uns 230 euros 

per veí a l’any. En comparació, a Madrid és d’uns 150 €.   

 

Aquesta inversió ha permès, també, arrencar projectes nous. En l’àmbit de la salut mental, 

Barcelona ha posat en funcionament serveis públics d’acompanyament psicològic, tot i no tenir 

competències. En el cas del Districte de Sants s’ha obert un punt de suport psicològic gratuït 

per a joves de fins a 22 anys. S’ha ubicat a la Marina, a l’Espai Química i al Poble-sec, al CC El 

Sortidor. També s’ha posat en marxa un servei per a majors de 22 anys a la Casa del Mig.   

 

La pandèmia també va evidenciar la difícil conciliació de les tasques de cures, tant d’infants 

com de la gent gran. A Sants-Badal s’ha obert un nou servei de canguratge gratuït, enfocat a 

famílies amb infants 3 a 12 anys, que arrancarà just després de Setmana Santa a l’Escola 

Bressol Els Gats. Estarà obert cada dia de la setmana i està adreçat a famílies en situació de 

vulnerabilitat. També obrirà Vila Veïna, un servei adreçat a les persones que cuiden: començarà 

a funcionar a Rambla Badal 121 i, a les tardes, a l’Espai Familiar Els Gats.  

Equipaments  

Recorda que, quan l’actual equip va arribar  al govern, Badal tenia molts dèficits d’equipaments. 

No hi havia CAP, ni poliesportiu, ni escola bressol. Amb l’esforç de tots i totes s’ha aconseguit 

obrir un nou CAP, pagat per l’Ajuntament, un nou poliesportiu i una escola bressol amb espai 

familiar. Al costat, hi ha un solar on es podria sumar un altre nou equipament de barri, que 

s’haurà de desenvolupar el següent mandat: que el Consell de Barri s’hagi de celebrar en un 

espai que no és municipal és indicatiu de la necessitat que hi ha. A més, als baixos de l’antiga 

Virutex es guanyarà un altre espai d’equipament.   
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Espai públic i zones verdes  

 

 Jardins de Sants: Un dels grans cavalls de batalla a principis d’aquest mandat era 

 l’estat lamentable dels Jardins de Sants: és vergonyós que una obra nova com 

 aquesta, inaugurada el 2015-2016, tingui tots els parterres fets malbé i hagi generat 

 tants problemes  de convivència, vinculats al descans dels veïns. Ha costat, però ja 

 estan en marxa les obres de millora: van començar el novembre de 2022 per a renovar 

 aquests parterres i  protegir-los amb tanques. Anima el veïnat a passejar-hi i 

comprovar com estan avançant les obres.   

 A la cruïlla entre Rambla Badal i Jardins de Sants hi ha un edifici d’habitatges molt 

proper:  els veïns van acabar demandant l’Ajuntament, perquè consideraven que la 

construcció era  intrusiva amb la seva intimitat i van aconseguir una indemnització per 

part de Districte. Parlant amb els veïns i amb el Consell de Barri, es va decidir moure 

aquesta zona d’estada, desplaçant-la i incrementant la zona verda perquè sigui una 

zona de pas:  aquestes obres també estan en marxa.   

 Un altre problema que hi ha als Jardins de Sants és la gran presència de gossos: més 

enllà de l’incivisme, hi mancaven espais específics. S’ha intentat solucionar aquest 

problema destinant els dos parterres del final de la rambla per a gossos, de moment, 

de forma provisional.   

 Pl. Olivereta: És el gran projecte frustrat d’aquest mandat. El mandat passat, els veïns i 

veïnes van treballar molt amb el procés participatiu: Districte també va fer la seva feina 

i hi havia pressupost adjudicat. Però l’encariment del pressupost, a causa que la nova 

proposta requeria el reforçament de les columnes del pàrquing soterrani, va fer aturar 

el projecte. Ara s’està tornant a redactar, per  veure si es pot fer una reurbanització 

de la plaça que no impliqui haver de tocar l’estructura de l’aparcament. Si abans de 

finalitzar mandat es tenen els estudis més avançats, es  convocarà el veïnat per a 

parlar específicament d’aquest projecte.  

 

Seguretat i convivència  

 Local ocupat: Recorda que abans del darrer Consell de Barri es va fer un passeig, 

acompanyats de veïns, l’AVV, Guàrdia Urbana i l’equip de Prevenció i Territori, perquè 

hi  havia molta preocupació per un local ocupat on hi havia un punt de venda de 

droga. En  tractar-se d’una propietat privada, l’Ajuntament no podia desallotjar: en 

aquest cas, la  propietat ha estat molt col·laborativa i s’ha pogut executar el 

desnonament fa setmanes. Hi ha constància que això ha contribuït a reduir la 

conflictivitat i la criminalitat al barri, ja que  era un espai freqüentat per delinqüents 

reincidents.  

 C/ Joan de Sada i carreró de les Ànimes: És una zona complicada. Els veïns alerten 

del  seu estat: el fet que no es neteja prou, que no està ben il·luminada, hi ha 

problemes de  soroll a  la nit i hi ha consum de drogues. S’està treballant en un pla 

específic per a canviar  les dinàmiques d’aquest entorn i ara s’està netejant 

diàriament, excepte els diumenges.   

 

Neteja 

Pregunta si els veïns han notat canvis amb la nova contracta: a altres barris, la percepció és 

que al setembre i octubre es va notar molt el canvi de plantilla, que hi havia operaris que 

desconeixien els barris i es deixaven algun carrer. Ara es nota que hi ha més presència de 
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treballadors al carrer, es neteja més i amb més aigua, hi ha una maquinària nova menys 

sorollosa i els nous contenidors també contribueixen a millorar el servei.   

 

 

2. Equipament a l’edifici de l’antiga Virutex.    

 

Xavier Farré comparteix presentació en pantalla. Es tracta de l’equipament que s’ubicarà on 

estava l’antic edifici de Virutex, als baixos de l’edifici que es construirà i que serà una residència 

d’estudiants amb 300 habitacions. Fa 1 any es va presentar aquesta proposta a l’Escola 

Bressol Els Gats. Recorda que el Pla d’Equipaments, redactat el mandat anterior, indicava una 

necessitat d’equipament en aquesta banda del barri. Sempre s’ha treballat la idea que al solar 

al costat de l’escola bressol i del poliesportiu, faltava un equipament veïnal, sigui un centre cívic 

o un casal de barri. A més, ara podrem comptar també amb aquest altre espai. 

 

La planta baixa de l’edifici tocarà a Riera Blanca al sud, a Carreres i Candi al nord i a Antoni 

Capmany a l’est. Avui es presenta una primera idea, un esbós de la capacitat d’equipament que 

pot tenir l’espai: més endavant, es podrà definir a la Comissió de Seguiment i als Consells de 

Barri. Cedeix paraula a Miquel Àngel Valdueza. Director d’Obres i Llicències del Districte.    

 

Miquel Àngel Valdueza explica que ja s’ha enderrocat l’edifici antic, que deixava una vorera 

molt estreta que ara s’ampliarà. La llicència d’edificació està en tràmit. El local té accés per les 

dues bandes i un pati interior: hi haurà llum natural per tres façanes.   

 

S’ha fet un exercici sobre què podria haver-hi en aquest espai: en l’exemple presentat, per una 

banda, hi ha una sala polivalent amb aforament per a 80 persones. Per l’altra, hi ha una 

recepció i un espai amb alçada superior, on es podria plantejar fer un altell. A la part intermèdia 

hi hauria les sales de reunions, per a les activitats que defineixi el projecte funcional.   

 

Intervenció Resposta 

Veí: Pregunta si el sòl és municipal. Miquel Àngel Valdueza respon que és sòl 

privat, adquirit per un particular que ha fet un 

pla urbanístic per a construir una residència 

d’estudiants. El Regidor hi ha negociat 

públicament, obtenint 700 m
2
 gratuïtament. 

L’Ajuntament serà copropietari amb el privat: 

qualsevol obertura a l’espai d’un privat ha 

d’estar separat almenys 1 metre. Quan es faci 

el projecte executiu, és possible que s’hagi de 

recular 1 metre i que es perdi una mica 

d’espai. 

Georgina, veïna de l’edifici adjacent: Com a 

veïna de Sants-Badal sud, opina que seria 

molt positiu que l’edifici tingués accés pels 2 

carrers. El tram de Carreras i Candi està en 

una zona molt abandonada i bruta: un accés a 

l’equipament li donaria més vida. 

Miquel Àngel Valdueza afegeix que avui s’ha 

presentat un esquema, no un projecte, de 

quina capacitat pot tenir l’equipament. La 

lògica dicta que, sent un equipament amb un 

aforament alt, l’accés hauria d’estar a la banda 

més àmplia. De totes maneres, remarca que 

només es volia expressar el potencial: quan hi 
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Intervenció Resposta 

hagi el projecte executiu, es mirarà també per 

on passen les instal·lacions de 

subministraments, per a estalviar costos en la 

distribució. 

Marga, veïna: Pregunta quina ha sigut la 

contrapartida, a canvi de la cessió de l’espai, 

en les negociacions que el Regidor ha fet 

personalment. 

Marc Serra respon que la normativa no 

obligava la propietat, però no ha sigut a canvi 

de res: han entès que tenien interessos  a 

Badal i a Poble-sec, on també estan 

desenvolupant un projecte al costat de les Tres 

Xemeneies. És un gran operador: se li van 

plantejar les necessitats que hi ha al barri i es 

va avenir a aquest acord. Quan es diu que cal 

corresponsabilitzar els actors privats que fan 

operacions per a guanyar diners, és important 

que tinguin en compte les necessitats dels 

barris: així s’ha aconseguit en aquesta ocasió. 

 

Marc Serra resumeix que hi haurà un nou casal de barri on abans hi havia una antiga fàbrica 

que estava abandonada. Quan es va parlar de la residència d’estudiants, la notícia va ser 

rebuda amb diverses opinions pel veïnat. Però és un sòl privat, no es podia aturar el projecte, 

però si es podia parlar per a aconseguir aquest espai d’equipament. Quan hi hagi novetats, 

s’aniran comunicant.  

 

 

3. Guingueta de Jocs dels Jardins de la Rambla de Sants.   

 

Mercè, de la Cooperativa Tata Inti que gestiona la guingueta de jocs, comparteix presentació en 

pantalla. Explica que està ubicada al final dels Jardins de la Rambla de Sants: dins de la 

guingueta s’hi guarden jocs i materials lúdics que, durant els caps de setmana d’hivern, es 

treuen a la rambla amb gespes, carpes, taules i cadires perquè infants i famílies puguin jugar. A 

l’estiu, s’obre de dimecres a diumenge. Es tracta d’un projecte singular que té l’objectiu 

d’impactar sobre els usos a l’espai públic: quan es treuen els infants al carrer, deixen de passar 

altres coses. Aquests nous usos dissuadeixen d’altres usos vandàlics: es volia crear un projecte 

creatiu a una guingueta, que no fos un bar i que fos gratuït i obert a tothom. Es tracta d’un 

equipament invisible, inclusiu i intergeneracional que promou usos i vincles saludables a l’espai 

públic.  

 

El projecte arrenca a finals de 2018, com a prova pilot. Va morir una mica d’èxit: com a projecte 

diferent i innovador, va treure a la llum que les famílies i infants necessiten espais per a jugar a 

la ciutat, on els fills i filles puguin córrer tranquil·lament. A banda de la dinamització habitual, 

cada últim diumenge de mes es programa una activitat cultural: contacontes, espectacles de 

clown, etcètera. A l’estiu, perquè fa molta calor, es complementa l’espai amb jocs d’aigua.   

 

Es tracta d’un concepte de joc molt obert i autònom, on els infants, acompanyats de les 

famílies, poden interactuar, socialitzar i aprendre des d’un lloc autònom, lliure i tocant materials 

de molta qualitat: fusta, materials nobles i no estructurats, que desperten la creativitat. També hi 
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ha molts jocs de taula, que les famílies poden agafar i usar. Fa poc s’ha començat a fer un Punt 

Lila. Com a entitat que treballa a l’espai públic, es va sentir aquesta responsabilitat: hi ha 

material informatiu que es demana a Districte i es fa difusió.   

 

La Rambla de Sants té aforament limitat: des de 2019 fins ara s’han registrat, aproximadament, 

unes 27.759 assistències per la guingueta, entre 80 i 130 participants al dia. En aquestes xifres 

està contemplada l’aturada a causa de la pandèmia i de les restriccions sanitàries posteriors. 

Les edats més participatives són famílies amb infants d’entre 1 i 6 anys, malgrat ser un espai 

intergeneracional.  

 

El 2023 s’ha potenciat l’enxarxament comunitari, vinculant el projecte a la xarxa de serveis i 

equipaments, amb una mirada amplia. Finalment, indica que la guingueta té un compte 

d’Instagram on s’anuncien les activitats: instagram.com/guinguetajocssants  

 

 

4. Torn obert de paraules.  

 

Intervenció Resposta 

Josep, veí:                        

· Recorda que, a una reunió que hi va haver 

quan es va tancar el CAP de Carreres Candi, 

es va dir que la capacitat de pacients que tenia 

el centre era de 14.000 usuaris. El CAP Roger, 

en canvi, atén a 26.000 pacients: això vol dir 

que hi van també veïns d’altres barris. 

Pregunta com és que passa això, ja que tenia 

entès que cada barri tenia el seu propi CAP.  

· Pregunta si el terreny de pl. Olivereta és 

municipal i el pàrquing també. Recorda que va 

pagar 1.400.000 pessetes per tenir una plaça 

de concessió de 50 anys: ho va fer per ser 

solidari i que hi hagués una plaça, però ara 

resulta que els pilars estaven mal fets. 

Considera que això és responsabilitat de 

l’Ajuntament i se sent estafat.  

Marc Serra respon que, en el cas del CAP 

Roger, el va construir l’Ajuntament, però el 

servei el presta l’Institut Català de la Salut, que 

depèn de la Generalitat. Així i tot, hi havia la 

necessitat d’un CAP més gran: és normal que 

hi vagin més usuaris. Afirma, però, que no pot 

donar una resposta més detallada: això ho 

hauria de fer l’ICS. Reflexiona que, més enllà 

de si hi van veïns d’un barri o de l’altre, s’ha de 

lluitar perquè el servei d’Atenció Primària es 

presti en les millors condicions possibles i més 

en un context com l’actual, de tensió i 

saturació: cal demanar que es contractin més 

metges, més infermers i que s’hi posin més 

recursos.   

 

Sobre pl. Olivereta, aclareix que no és que 

l’obra del pàrquing es fes malament: es va 

dissenyar pensant només en la cobertura que 

hi havia en aquell moment, sense considerar 

que aquells pilars potser haurien de carregar 

més pes quan es renovés la plaça. El pàrquing 

està ben dimensionat, però seria perillós 

instal·lar tot el que està previst al projecte de 

millora mantenint les columnes actuals. 

 

Miquel Àngel Valdueza afegeix que ha canviat 

el Codi Tècnic de l’edificació: quan es va 

projectar el pàrquing, era totalment legal. Ara el 

codi és més exigent. Si es fa una reforma 

http://instagram.com/guinguetajocssants
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Intervenció Resposta 

sencera de la plaça, s’ha de comprovar que les 

condicions estructurals compleixen la 

normativa actual. El pàrquing no està 

malament, però les lleis són més exigents, 

entre altres motius per mesures de seguretat 

davant de terratrèmols.   

Albert, veí de C/ Escultor Canet 1:                

· Explica que, abans, hi havia tres contenidors 

davant del seu portal. Des del novembre n’hi 

ha 7. Denuncia que aquests contenidors són 

un abocador, hi ha paneroles, rates i les 

deixalles que s’hi acumulen dificulten l’accés a 

l’edifici. A més, els balcons són baixos i ja han 

entrat a robar a alguna veïna, enfilant-s’hi.   

· Exposa que el novembre la comunitat de 

veïns va presentar una queixa, que va ser 

contestada breument per l’Ajuntament el mes 

de gener al·legant que s’havia comprovat i que 

la ubicació era correcta segons el nou pla 

d’implantació. Van posar una segona instància 

demanant els criteris d’implantació i se’ls hi va 

respondre que els contenidors no poden estar 

davant d’edificis d’habitatges en voreres de 

menys de 4 metres d’amplada. Es dona la 

circumstància que la vorera del seu carrer és 

molt estreta.                    

· Pregunta si hauran de posar una tercera 

instància i qüestiona que s’hagi comprovat la 

ubicació dels contenidors, quan contradiu la 

mateixa normativa municipal. 

Marc Serra respon que arriben centenars de 

casos i, de forma molt majoritària, s’han pogut 

resoldre de forma favorable. Això no vol dir que 

no s’hagin pogut equivocar, però els tècnics 

actuen amb professionalitat. El portal està a 

Escultor Canet amb Sugranyes, abans hi havia 

3 contenidors a una banda i 4 a l’altra i ara 

s’han alineat tots junts. Potser una opció seria 

tornar a l’ordenació anterior. Però remarca que 

els contenidors són necessaris: tothom els vol 

a prop de casa, però ningú els vol davant del 

portal. Es compromet a revisar-ho: demana el 

veí que deixi el contacte i es donarà resposta.   

Maribel, veïna:                              

· Critica que els carrers estan en mal estat. 

Opina que s’haurien d’elaborar uns criteris 

consensuats amb el veïnat per a estudiar i 

prioritzar sobre quins carrers s’ha d’intervenir i 

com es decideix.               

· Assenyala que hi ha un bar on es trafica amb 

drogues que continua obert i amb llicència, 

malgrat que es va aconseguir tancar un altre 

establiment de la mateixa propietat que estava 

ubicat al davant.                            

· Explica que és voluntària a la parròquia i que 

es fan moltes activitats i programes socials 

que considera que es podrien coordinar amb 

els serveis que ofereix l’Ajuntament. Està 

estudiant els serveis que ofereixen les 

Marc Serra respon que es va fer una 

passejada sobre l’estat dels carrers: els veïns 

haurien d’haver rebut una carta de 

l’Ajuntament del Pla Cuidem amb totes les 

accions que es faran al barri i Districte, 

vinculades a millores de manteniment.         

 

Josep Maria Ribalta, Vicepresident del Consell 

de Barri, afegeix que fa més de 4 anys que es 

demana que s’intervingui a 4 carrers del barri: 

l’Ajuntament va respondre que s’arranjarien, 

però ha quedat pendent.   

 

Marc Serra respon que s’ha de tenir en compte 

que el mandat passat es va fer Carreras i 

Candi i Sant Frederic. Explica que avui, abans 
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diverses esglésies del barri, per a establir 

comunicació i que siguin complementaris. 

de venir al Consell de Barri, ha estat amb els 

veïns de Sants amb el C/ Tenor Massini, que 

també és una reivindicació històrica: ja hi ha 

equip redactor que està treballant el projecte. 

Espera que, després de Tenor Massini, toqui 

un carrer de Badal, perquè és cert que les 

voreres estan molt malmeses. 

Víctor, veí del C/ Begur:                        

· Demana si es poden agilitzar les obres de la 

Pl. Olivereta. Considera que hi ha un problema 

greu amb l’alta quantitat de gossos que hi ha 

al barri i la manca d’espais habilitats per a 

passejar-los. L’únic espai de gossos que hi ha 

al barri és el de l’Olivereta: és tan petit que 

genera que els passejadors no hi portin els 

animals. Això provoca que estigui tot ple 

d’excrements i orins i que hi hagi espais 

especialment malmesos, com la façana de 

l’IES Lluís Vives. A més, denuncia que hi ha 

molt incivisme per part dels passejadors.                      

· Indica que, a baix de tot del C/ Begur, que és 

una zona que fa anys que es demana que es 

pacifiqui, s’han acumulat també més 

contenidors. És una placeta amagada que 

podria ser un espai agradable, on hi ha una 

associació del barri, XERA, que treballa amb 

infants, però ara mateix és un racó degradat 

on s’acumulen deixalles. Proposa que s’hi faci 

el mateix que es va fer a Mercat Nou: pacificar 

l’entorn.                         

· Pregunta què està passant amb el passatge 

Badal: entre C/ Begur i C/ Sugranyes hi ha 

unes quantes naus abandonades, que fa anys 

es va dir que s’hi faria una promoció 

d’habitatges. S’està degradant l’espai, s’estan 

posant xarxes perquè no caiguin les façanes i 

s’estan trencant els sostres que són d’uralita, 

que és altament perjudicial per a la salut. 

Pregunta si es pensa fer alguna actuació per a 

derruir i sanejar aquesta zona per, com a 

mínim, poder aprofitar-lo.  

Marc Serra respon que, justament, la 

problemàtica amb els gossos és un dels motius 

que justifiquen el projecte de remodelació que 

s’havia treballat. Encara hi ha un pipicà: 

aquests espais antics que s’ha vist que no 

funcionen i que ha fet que s’estiguin adaptant 

nous espais de gossos a la ciutat. Espera que 

es pugui desencallar el projecte i que es pugui 

desenvolupar el pròxim mandat. A més, s’estan 

construint espais de gossos a altres indrets: al 

Parc de Can Batlló i a les obres que es faran al 

Parc de l’Espanya Industrial.  

 

Pel que fa a la placeta de Rambla Badal amb 

C/ Begur, es compromet que s’estudiarà 

atentament: és cert que l’espai té més 

potencial, es mirarà si es pot fer algun tipus 

d’intervenció. Com a reflexió de fons, remarca 

que, quan es transforma l’espai públic, com 

entorn del Mercat de Sants, després hi ha la 

sensació que el barri està més net i que la gent 

el cuida més. Els carrers de vianants són on 

s’observa menys incivisme: sobretot per part 

dels passejadors de gossos. Destaca que una 

de les virtuts del projecte de Pl. Olivereta era 

veure com millorava la connexió amb els 

carrers que l’envolten.    

 

Pren nota sobre passatge Badal. És cert que hi 

ha uralita a banda i banda en aquesta finca, 

que és privada. Es mirarà amb Serveis 

Tècnics, per si hi ha risc de col·lapse,  

elements de façana que puguin caure o si es 

pot generar cap risc. Hi ha eines per a detectar 

aquestes situacions i requerir els propietaris 

que compleixin amb les obligacions de 

manteniment.  

David, veí de C/ Sant Frederic:          

· Exposa que el Bus 70, que té inici i final a 

Marc Serra respon que es traslladarà a TMB la 

demanda sobre el Bus 70. Afegeix que ha 



 
Districte Sants-Montjuïc 
Direcció Serveís a les Persones i al Territori 
Creu Coberta, 104 
08014 Barcelona 
T. 93 2915282 
 

 Acta del Consell de Barri de Sants-Badal, 16 de març de 2023 9 

Intervenció Resposta 

Rambla Badal, dona servei de dilluns a 

dissabte: connecta el barri amb la zona de 

Bonanova, Sant Gervasi i Tres Torres, que no 

tenen bona connexió en transport públic. 

Demana, en nom de diversos veïns i veïnes, 

que s’ampliï el servei a dies festius, encara 

que sigui amb un horari limitat. També demana 

que el servei comenci una mica abans, 

actualment funciona des de les 6.05 h. 

· Assenyala que, de C/ de Sants avall, només 

hi ha 1 estació de Bicing al barri, situada a 

Riera Blanca: és totalment insuficient. Recorda 

que Badal és el barri més densament poblat 

de la ciutat i que està enganxat a L’Hospitalet, 

que és la ciutat més densament poblada de 

tota la Unió Europea. Explica que ha contactat 

en diverses ocasions al servei de Bicing i la 

resposta que ha obtingut és que ampliar el 

servei és una decisió política. Proposa que, 

com a mínim, s’instal·li 1 estació al centre del 

barri, a C/ Carreras i Candi o C/ Sugranyes i 1 

estació a la Rambla de Badal, tocant al calaix 

de les vies de Renfe.       

mirat la connexió i el V3 fa un recorregut que 

podria ser una alternativa els diumenges. 

Recorda que el mandat passat es va fer un 

gran esforç per a canviar el model de bus, amb 

la xarxa ortogonal, que funciona exitosament. 

Ara queda pendent acabar de polir els busos 

de barri i solucionar qüestions com millorar 

l’accés en bus al CAP Roger.  

 

Pel que fal Bicing, valora la reflexió del veí: si 

es vol canviar la mobilitat de la ciutat, s’ha de 

potenciar una millor xarxa de carril bici i un 

millor servei de Bicing. Recorda que, a l’últim 

mandat, s’ha ampliat molt el servei: hi ha 

noves parades a la Marina del Prat Vermell i a 

la Marina de Port. Ara s’està treballant per fer 

arribar el Bicing a Montjuïc, amb 6 noves 

estacions. Dona la raó al veí que el servei està 

mal cobert a la zona que indica: es traslladarà 

a Bicing, tot i que és una decisió, bàsicament, 

de caràcter econòmic. Afegeix que Barcelona 

té una de les millors xarxes de transport públic 

d’Europa i, a més, s’han abaixat les tarifes. 

Això no vol dir que no es puguin fer millores, 

però el principal problema ara mateix és a 

escala metropolitana: s’hi està treballant. Així i 

tot, alerta que no es pot esperar per a 

intervenir: la contaminació mata i provoca 

problemes molt greus de salut. 

Víctor, de l’AVV Badal:            

· Assenyala que, efectivament, hi ha molt poca 

distància entre els contenidors i els balcons del 

C/ Escultor Canet 1 i això suposa un risc de 

robatori pels habitatges.             

· Explica que van assistir a la presentació dels 

nous contenidors a Cotxeres, a la pl. Benet i 

Muixí i van preguntar si hi hauria una Comissió 

de Seguiment sobre la ubicació dels 

contenidors. Critica que aquesta comissió no 

existeix i que els contenidors s’han instal·lat 

sense tenir en compte els suggeriments del 

veïnat.    

· Indica que al C/ Carreras i Candi amb C/ 

Sant Frederic s’han suprimit places de moto 

per posar-hi contenidors: un de paper es va 

incendiar i s’ha canviat per un altre que té una 

Marc Serra pren nota de totes les observacions 

sobre contenidors.     

 

Pel que fa a la Comissió de Seguiment de la 

reubicació de contenidors, aclareix que s’hi 

està treballant des del setembre: existeix un 

espai permanent de treball amb l’empresa de 

neteja que s’actualitza setmanalment. Els 

veïns poden fer arribar peticions a través d’un 

IRIS o de la bústia ciutadana i l’AVV ho pot fer 

directament sense haver d’esperar al Consell 

de Barri. Remarca que totes les demandes 

reben sempre la seva resposta, malgrat que 

puguin no ser satisfactòries. Cal tenir en 

compte que els recursos de l’Ajuntament, pel 

que fa a qüestions com l’arranjament de 

carrers, són limitats i s’han de prioritzar a partir 
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boca més estreta. Hi ha un supermercat a la 

zona que tira molt cartró, però ja no hi entra i 

s’acaba acumulant al carrer.      

· Exposa que al C/ Sant Frederic hi havia 2 

contenidors, a la cantonada costat de 

muntanya i 3 a C/ Carreras i Candi: ara s’han 

alineat tots 5. Això suposa un perill, perquè hi 

ha un STOP i els cotxes no tenen visibilitat de 

l’encreuament: cada dia hi ha incidents. A més, 

el pas dels camions està desfent el paviment. 

· Indica que al C/ Casteràs 36 hi ha 2 locals on 

es guarden cotxes antics: tot i que hi ha un 

gual, s’ha instal·lat una regleta a terra per a 

posar-hi uns contenidors.  

de criteris tècnics. 

Marga, veïna:                               

· Fa referència a l’Informe del Regidor: critica, 

des de la seva experiència professional com a 

psicòloga, el projecte de suport a la salut 

mental per a joves que ha engegat 

l’Ajuntament. Considera que el servei és un 

nyap i que fer serveis puntuals que no 

permeten un seguiment no és donar salut 

emocional a la població.      

· Opina que, a les obres a la Rambla de Sants, 

hi ha molt poca gent treballant i amb un ritme 

molt lent. Critica que li van argumentar que les 

obres no tenien pressa perquè encara no es 

podia plantar. També denuncia que els 

projectistes de l’obra afirmen no tenir 

constància dels robatoris dels elements de les 

baranes que han succeït en més d’una ocasió, 

tot i que l’obra està aprovada pel Districte. 

Pregunta si, abans de plantar, s’ha valorat triar 

espècies vegetals adients a l’espai, el clima i el 

manteniment.  

Marc Serra respon que no té formació com 

psicòleg, però ha pogut anar a la Casa del Mig 

a visitar el servei Konsulta’m per a adults: la 

valoració que fan usuaris i professionals és 

molt positiva i que és un servei necessari. La 

Seguretat Social hauria d’oferir suport 

psicològic cada vegada que calgui, però no és 

així: l’Ajuntament ha impulsat aquest programa 

perquè s’ha vist que hi ha molt patiment als 

barris i una llarga llista d’espera. Es mostra en 

desacord que sigui un nyap. El Pla de Salut 

Mental ha rebut diversos reconeixements, 

entre ells, el de la Comissió Europea: el 4 de 

maig de 2022 li va donar un premi com el millor 

Pla de Salut Mental Municipal de tota la Unió 

Europea, destacant també el Telèfon de 

Prevenció del Suïcidi, una pandèmia que 

també preocupa. Aquest Pla s’ha construït en 

contacte amb 500 organitzacions i entitats de 

la ciutat: agradaria que estigués a la cartera de 

la Seguretat Social i que hi hagués més 

psicòlegs als CAP, però s’ha hagut d’actuar 

davant d’aquesta mancança.   

 

Sobre les obres de Rambla Badal, respon que 

els treballadors són professionals: es fan 

visites d’obra i es fa seguiment. Demana si hi 

ha crítiques específiques, es poden fer saber. 

Carmen, veïna:   Assenyala que fa 6 anys que 

s’havia promès que s’arranjaria el C/ Bacardit. 

S’ha fet el C/ Pavia, el C/ Casteràs, el C/ Sant 

Frederic, però el C/ Bacardit continua igual. 
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Indica que hi ha un tram, amb pendent, entre 

el 13 i el 15, que rellisca quan plou i és 

perillós: ella ha caigut. La vorera de C/ Begur 

fins a C/ Carreras i Candi és molt estreta i poc 

accessible. Pregunta quan s’arreglarà. 

Josep, veí:                        

· Assenyala que la Pl. Olivereta està molt 

abandonada perquè no hi ha vigilància. 

Denuncia que a les nits hi ha aldarulls i que hi 

ha molt incivisme per part dels passejadors de 

gossos. També denuncia que hi ha persones 

que fan les seves necessitats als jardinets de 

la plaça.                  

· Exposa que la resposta sobre la seva 

pregunta anterior referent al CAP no li ha sigut 

satisfactòria. No entén per què el CAP 

Numància està buit i, en canvi, el CAP Roger 

està saturat. 

Marc Serra respon que hi ha constància dels 

problemes de consum d’alcohol, soroll i, 

puntualment, de consum i tràfic de drogues a 

la Pl. Olivereta. Tot això preocupa: els cossos 

de seguretats i els equips de prevenció de 

Districte hi estan intervenint.  

Pere, veí de l’AVV Badal:                

· Assenyala que, malgrat que s’ha ampliat una 

mica l’espai de gossos, els passejadors 

continuen sense fer-lo servir. Demana si podria 

controlar-ho la Guàrdia Urbana.    

· Denuncia que es continua tirant la brossa a 

terra: no passen els operaris de neteja i els 

camions no la recullen. Els contenidors 

orgànics sempre estan plens de fusta, cartró i 

tota mena de residus. Recorda que a la reunió 

a Cotxeres de Sants es va assegurar que hi 

hauria un seguiment: critica que no ho sembla, 

tot funciona com sempre. 

 

 

Marc Serra tanca la sessió agraint a l’Associació Xera la cessió de l’espai per segona vegada i 

remarca que és una mostra de la seva implicació al barri.  

 

 


